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kuryr 24. července 2024

Scott Ritter: Hypersonické střely Dark Eagle v Evropě:
„Jedna malá chyba“ by mohla vyvolat totální válku

infokuryr.cz/n/2024/07/24/scott-ritter-hypersonicke-strely-dark-eagle-v-evrope-jedna-mala-chyba-by-mohla-vyvolat-
totalni-valku

Rusko slíbilo vojenskou odpověď na americké plány umístit pozemní
strategické rakety v Německu do roku 2026. Scott Ritter, bývalý zbrojní
inspektor OSN, který se stal pozorovatelem mezinárodních záležitostí,
který napsal knihu o kontrole zbrojení v Evropě v 80. letech, říká
Sputniku, proč je plánované nasazení tak nebezpečné.

Bílý dům minulý týden oznámil plány na rozmístění tří typů
strategických raket s novými schopnostmi v Německu:

Pozemní střely Tomahawk, které má Pentagon k dispozici poté, co
USA v roce 2019 jednostranně vypověděly smlouvu o jaderných silách
středního doletu (INF) s Ruskem. Střely vyráběné společností
Raytheon mají dolet 460 až 2 500 km a mohou být vybaveny
konvenčními nebo jadernými hlavicemi s nízkou až střední výtěžností.

SM-6 – raketový systém země-vzduch dlouhého doletu odpalovaný
novým raketovým systémem Typhon Mid-Range Capability (MRC)
americké armády nebo systémy protivzdušné a protiraketové obrany
Aegis Ashore, které USA rozmístily v Rumunsku a Polsku. být. Výrobce
Raytheon. Dojezd 240-460 km.

Nejmenovaná „hypersonická“ schopnost se podle rozšířených
spekulací týká hypersonické zbraně s dlouhým dosahem (LRHW)
americké armády Dark Eagle – jediné z více než půl tuctu amerických
hypersonických programů, která je téměř funkční. Vyvinutý Lockheed
Martin. Udávaný dojezd až 3000 km. Užitečné zatížení neznámé.
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„Je to Dark Eagle, který je možná nejvíce destabilizující,“ řekl Sputniku
Scott Ritter, bývalý zbrojní inspektor americké námořní pěchoty a
zpravodajský důstojník. „Nejde o raketu s jadernou schopností, ale o
systém, který může zasáhnout hluboko do Ruska přesnými
hypersonickými hlavicemi, které je prakticky nemožné zachytit,“ řekl
Ritter.

S takovým systémem by podle pozorovatele mohli být plánovači v
Pentagonu a jestřábi ve Washingtonu v pokušení zahájit útoky na ruské
vojenské cíle a cíle vedení. To by bylo v souladu s dlouhodobou
iniciativou ministerstva obrany Konvenční rychlá stávka (dříve Rychlá
globální stávka) – program, který běží od roku 2000.

„Jde o mimořádně destabilizující vývoj a Rusko prohlásilo, že na něj
zareaguje,“ řekl Ritter s tím, že ačkoli podrobnosti o ruské reakci
nejsou známy, je možné, že by to mohlo restartovat vývoj RS-26
Rubezh – středního doletu balistická střela na tuhá paliva s jaderným
užitečným zatížením pro více nezávisle řiditelných návratových vozidel
(MIRV) nebo manévrovatelných návratových vozidel (MaRV).

Umělcův dojem z možné konfigurace RS-26 Rubezh založené na mobilním
pozemním strategickém raketovém systému RS-24 Yars ICBM.
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„Očekává se, že Rusko by mohlo mít tento systém v krátké době znovu
v provozu. RS-26 je silniční mobilní systém schopný nést tři nukleární
hypersonické hlavice Avangard,“ řekl Ritter.

Bývalý zbrojní inspektor, který napsal knihu o svých zkušenostech ze
spolupráce s Agenturou pro kontrolu na místě na konci 80. let, aby
ověřil soulad SSSR s tehdy právě ratifikovanou smlouvou INF, která
vyvolala jaderné napětí v roce Řekl Sputniku, že plány Washingtonu
znovu odstavit rakety v Německu mu znělo děsivě povědomě.

„Vrátili jsme se v čase. Vrátili jsme se do 80. let, do situace, kdy USA,
NATO a Rusko opět čelí zbraním, které jsou ze své podstaty
destabilizující. Chyba, špatný odhad, špatný úsudek by mohly vést k
tomu, že tyto rakety budou odpáleny v afektu, což by mohlo vést k
úplné jaderné výměně mezi Spojenými státy a Ruskem,“ varoval Ritter.

„Rozhodnutí USA a Německa rozmístit v Evropě rakety středního
doletu je jedním z nejnebezpečnějších rozhodnutí, která USA a NATO v
řadě nebezpečných rozhodnutí učinily. Je to nezodpovědná eskalace,
která, pokud nebude zvrácena, může mít jen tragické následky. Je to
jako déjà vu, které se bude opakovat. Tyto zbraně jsme již jednou
zrušili. Udělali jsme tento svět bezpečnějším. Otázka zní: můžeme to
udělat znovu? A řekl bych, že se současným americkým a evropským
vedením, současným americkým a německým vedením, nemám velké
naděje,“ uzavřel pozorovatel.

 
 


